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RSS.0012.5.46.2022 

Protokół Nr 46/22 
z posiedzenia Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu  

w dniu 7 listopada 2022 roku 
 

Porządek obrad: 
1. Opiniowanie programu współpracy gminy Sobótka z organizacjami 

pozarządowymi w 2023 roku. 
2. Promocja i polityka informacyjna w gminie Sobótka. 
3. Sprawy bieżące. 

 

Ad. 1 
Pani Monika Marciszyn przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
programu współpracy Gminy Sobótka na 2023 rok z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z 24 
kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.  
Przewodnicząca Komisji Irena Gajewska zapytała, czy nastąpiła jakaś zmiana w 
programie w porównaniu do tego, który obowiązuje w tym roku? 
Pani Monika Marciszyn odpowiedziała, że regulamin nie uległ zmianie  
i planowana pula środków na to zadanie jest również na tym samym poziomie 
(140 tys. zł sport, 50 tys. zł kultura).  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 5, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 
 

Ad. 3 
Pani Beata Wawrzynów przedstawiła proponowane zmiany w planie 
finansowym w związku  z otrzymanymi środkami na realizację dodatkowych 
zadań oświatowych związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką nad 
dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy (81.322 zł).   
 

Komisja jednogłośnie (5 głosów „za”) wyraziła pozytywną opinię dla 
przedstawionego wniosku. 
 

Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG poinformowała, że te środki powinny 
przyjść jeszcze w listopadzie i grudniu i jeżeli tylko się pojawią to zostaną 
wprowadzone do budżetu. 
 

Pani Joanna Berezecka -Zywer przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr XLIX/380/18 Rady Miejskiej w Sobótce z dnia 26 września 2018 r.  
w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 
warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego  
i za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia. Dodała, 
że projekt tej uchwały jest odpowiedzią na postulaty Związku Nauczycielstwa 
Polskiego. 
Radna Lidia Sączawa powiedziała, że dla niej niepokojące jest to, że np.  
w szkole w Świątnikach, gdzie jest 9 oddziałów wraz z przedszkolem nie ma 
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mowy o tym, kto pełni obowiązku dyrektora w momencie jego nieobecności. 
Pani Joanna Berezecka - Zywer powiedziała, że nigdy nie było takiej sytuacji  
i rzeczywiście tego nie przewidziano. Dodała, że niewątpliwie jest to sprawa do 
przemyślenia i uzgodnienia ze związkami. Powiedziała, że sprawdzi jak przepisy 
regulują tę kwestię.   
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 5, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 
 

Pani Joanna Berezecka - Zywer przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu 
zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci i młodzieży niepełnosprawnych do 
przedszkolu, szkół i innych placówek oświatowych w roku szkolnym 2022/2023. 
Poinformowała, że zmieniły się przepisy na podstawie których zwracane są 
koszty przewozu i dlatego konieczna jest zmiana uchwały. Dodała, że niestety 
rozporządzenie nie uwzględnia jeszcze samochodów elektrycznych więc po 
rozwiązaniu tej kwestii znowu zaistnieje konieczność zmiany uchwały. 
Zaznaczyła, że na terenie naszej gminy mamy rodzica, który dowozi dziecko 
właśnie takim samochodem więc pojawia się problem. Poinformowała, że 
dotychczasowe umowy będą aneksowane. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 5, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0 
 

Pani Wanda Grzywna przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 
Rady Miejskiej w Sobótce nr XLVII/369/18 z dnia 19.07.2018 r. w sprawie 
ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, 
zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych oraz 
wprowadzenia odstępstw od zakazu spożywania napojów alkoholowych na 
terenie gminy Sobótka. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 4, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 1 
 

Ad. 2 
Przewodnicząca Komisji Irena Gajewska poinformowała, że Radni otrzymali 
materiały dotyczące promocji i polityki informacyjnej w gminie. 
Pani Joanna Berezecka - Zywer dodała, że na Górskim Festiwalu dla Lądka 
Zdroju zainicjowano nową formę prezentacji Gminy Sobótka i zaowocowało to 
tym, że na naszej stronie internetowej jest oficjalny serwis turystyczny. 
Pani Joanna Paluchiewicz poinformowała, że na wiosnę najprawdopodobniej 
ukaże się obszerny artykuł w magazynie „Na szczycie” mówiący o tym jak 
Sobótka się zmieniła. Dodała, że Redaktor Naczelny bardzo chciałby ponownie 
napisać taki artykuł.  
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Radna Lidia Sączawa powiedziała, że pokazywanie ludzi „pozytywnie 
zakręconych” jest jak najbardziej zalecane. Dodała, że ich kolega radny też 
mógłby pochwalić się swoimi pracami i może warto byłoby wydać jakiś biuletyn 
w tej sprawie. Zaznaczyła, że warto byłoby promować te osoby w formie jakiejś 
galerii, aby mieszkańcy poznali ich prace.  
Pani Joanna Berezecka - Zywer zaznaczyła, że promujemy te osoby i staramy 
się docierać do nich. Zaznaczyła, że każdy numer Kuriera Sobóckiego zawiera 
relację z jedną z takich osób. Dodała, że tworzenie galerii wiąże się  
z kosztami i nie wie czy stać nas na to.  
Przewodnicząca Komisji Irena Gajewska przypomniała swój projekt 
realizowany kilka lat temu pod tytułem „Skarby Sobótki” w którym takie osoby 
brały udział w zajęciach z dziećmi.  
Pani Joanna Berezecka - Zywer powiedziała, że można „wyłuskać” te osoby  
z poszczególnych numerów kuriera i zawrzeć to w jednym wydaniu, jako jakiś 
dodatek.  
 

Przewodnicząca Komisji Irena Gajewska odnosząc się do „zielonej szkoły” 
wskazała, że może warto byłoby pomyśleć nad zmianą terminu wyjazdów, aby 
był to czas, gdy dni są dłuższe i jest ładniejsza pogoda. Dodała, że warto byłoby 
się również zastanowić nad tym, czy na „zieloną szkołę” nie powinny wyjeżdżać 
dzieci młodsze, a nie uczniowie klas 8, którzy zaraz opuszczą szkołę.  
Poruszono temat „zielonej szkoły” oraz jej pozytywnego wpływu na rozwój 
dzieci, naukę funkcjonowania w grupie oraz nabierania samodzielności. 
Wskazano również na argumenty przemawiające za tym, że powinni to być 
jednak uczniowie klas 8, a nie młodsze dzieci.  
Pani Joanna Berezecka - Zywer wskazała na inną ideę wyjazdów na „zieloną 
szkołę” niż było to w pierwszych klasach gimnazjum, gdzie stawiano głównie na 
integrację. Zaznaczyła, że teraz główny cel to przygotowanie dzieci do wyboru 
kariery zawodowej. 
Pani Katarzyna Dwornik – Piszczałka Dyrektor OPS odnosząc się do statystyk 
poinformowała, że z łącznej liczby 177 uczniów wyjechało na „zieloną szkołę”, 
160, co pokazuje, że frekwencja była bardzo wysoka.  
Przewodnicząca Komisji Irena Gajewska powiedziała, że chciałaby również 
otrzymać ewaluację ze strony dzieci, aby zobaczyć jak one postrzegają te 
wyjazdy.  
Radny Aleksander Łężniak powiedział, że warto również wspierać kluby 
sportowe, ponieważ one organizują obozy dla dzieci na których także uczą się 
życia i funkcjonowania w grupie.  
Przewodnicząca Komisji Irena Gajewska poinformowała, że 17 listopada około 
godz. 13:30 członkowie Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu wybierają się 
do szkoły w Świątnikach. Powiedziała, że bardzo zależy jej, aby powrócono do 
starej tradycji dotyczącej wspólnego opracowywania kalendarza imprez  
w gminie, aby imprezy nie nakładały się na siebie.  
Radna Lidia Sączawa powiedziała, że gdyby znany był kalendarz dużych imprez 
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organizowanych przez ŚOK i ŚOSiR to dużo łatwiej byłoby dopasować pozostałe 
wydarzenia.  
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG zaproponowała stworzenie kalendarza 
interaktywnego, gdzie można byłoby wpisywać planowane imprezy.  
Pani Joanna Berezecka -Zywer powiedziała, że postarają się, aby w grudniu 
zafunkcjonował taki interaktywny kalendarz.  
 

Pani Regina Barabasz-Maziak powróciła do tematu Niepublicznej Szkoły 
Podstawowej w Rękowie i dotacji dla tej placówki. Poinformowała, że mówiła 
wcześniej o brakującej kwocie na listopad w wysokości 326.500 zł, ale aktualnie 
po wyliczeniach jest to kwota 303.765 zł (zostały odjęte otrzymane już środki 
na dzieci z Ukrainy). Poinformowała, że po przeliczeniu planu jest  
w stanie wygospodarować 86.000 zł więc pozostaje brakująca kwota  
217.765 zł. 
Pani Joanna Berezecka-Zywer powiedziała, że będą nadal poszukiwali 
oszczędności w oświacie, ale dopiero na komisji budżetowej będą w stanie 
powiedzieć, czy udało się jeszcze wygospodarować jakieś środki.  Dodała, że 
czekają również na odpowiedź na złożony wniosek w sprawie zwiększenia 
środków w związku ze wzrostem zadań oświatowych. 
Radna Lidia Sączawa powiedziała, że ma nadzieję, że oszczędności w oświacie 
na potrzeby NSP w Rękowie nie odbędą się kosztem naszych placówek. 
Pani Beata Wawrzynów wyjaśniła, że spływają środki na dzieci z Ukrainy za 
które my już wcześniej zapłaciliśmy z budżetu i czynione są później 
przeksięgowania.  
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG poinformowała, że wpłynęło 1,5 mln zł 
na dodatek węglowy i konieczne jest zwołanie sesji nadzwyczajnej. 
Przewodnicząca Komisji Irena Gajewska poprosiła członków komisji  
o zastanowienie się nad tematyką, jaką chcieliby poruszać na posiedzeniach 
komisji w przyszłym półroczu.  
Radny Paweł Ladra przedstawił informację na temat zmian przepisów 
dotyczących edukacji domowej. 
Pan Michał Hajdukiewicz Dyrektor ŚOK przedstawił informacje  
o publikacji dostępnej w Muzeum Ślężańskim zawierającej informacje na temat 
lokalnych artystów. Dodał, że można byłoby uaktualnić tę listę. Zaprezentował 
inne możliwości promocji lokalnych artystów.  
Przewodnicząca Komisji Irena Gajewska powiedziała, że oprócz samych 
artystów mamy mnóstwo sportowców, społeczników i trenerów, którzy wiele 
wnoszą do środowiska i te osoby również należałoby przybliżyć społeczeństwu.  
Pan Michał Hajdukiewicz Dyrektor ŚOK zaprosił na obchody zaplanowane na 
dzień 11 listopada oraz na spektakl teatralny w dniu 17 listopada. 
 

 

Protokołowała        Przewodnicząca Komisji 
 

Agata Rekść            Irena Gajewska  
 


